
Zápisnica	zo	zasadnutia	výboru	Slovenskej	
angiologickej	spoločnosti	(S.A.S.)	

	
Dátum:	13.2.2019,	14.00	hod	

Miesto:	zasadacia	miestnosť	Kliniky	kardiológie	a	angiológie	NÚSCH,	a.s.	Bratislava,	Pod	
Krásnou	hôrkou	1	

	

Zúčastnení:		

doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.	–	prezident	SAS	

členovia	výboru:	MUDr.	Katarína	Dostálová,	PhD.	MPH,	MUDr.	Andrej	Džupina,	PhD.,	MUDr.	
Štefan	Pataky,	MUDr.	Ivar	Vacula,	PhD.,	MUDr.	Miroslav	Širila,	MUDr.	Ľubomír	Špak,	MPH.,	

členovia	dozornej	rady:	MUDr.	Eva	Bojdová,	MUDr.Augustín	Mistrík	

ospravedlnili	sa:	MUDr.	Ewald	Ambrózy,	PhD.,	MUDr.	Dáša	Kmecová,	PhD,	Prof.	MUDr.	Viera	
Štvrtinová,	CSc.	

zapisovateľ:	MUDr.	Ľ.Fľak,	PhD	

	

Program:		

Privítanie	účastníkov	prezidentom	S.A.S.,	predstavenie	programu	schôdze	výboru	a	následne	
jeho	schválenie.	

Body	programu:		

1.)	Otvorenie	

2.)	Príprava	XXVII.	Kongresu	SAS	(19.9.-21.9.22019,	Tále)	

3.)	25.	ČS	angiolog	sympózium,	12.-14.6.2019	Lednice	–	účasť	SAS	

3.)	Prehľad	stavu	aktivít	SAS	s	MZ	SR	

4.)	Rôzne	

	



	

	

K	bodu	programu	č.2:	Príprava	XXVII.	Kongresu	SAS:	

Boli	predstavené	plánované	bloky	a	prebehla	k	nim	diskusia:		
- Tradičné	 bloky:	 Blok	 ml.	 angiológov,	 Hot	 lines,	 Právnicky/ekonomický	 blok,	 Blok	

ESVM?,	Sesterská	sekcia.	Lymfologický	blok	
- Diskutovalo	sa	o	bloku	 interv.angiológie	–	Dr.Špak	poukázal	na	 technickú,	 finančnú,	

personálnu	 náročnosť	 živých	 prenosov	 a	 po	 diskusii	 zhoda	 na	 2	 blokoch	 špecificky	
zameraných	na	 intervenčnú	angiológiu	–	 jeden	teoretický	na	vybranú	tému	a	druhý	
obsahujúci	videá	z	intervencií	(„case	in	a	box“)	(garant	Dr.Špak)	

- bloky	endovenóznej	liečby	varixov:	jeden	blok	pokročilejší,	nadstavbový,	zameraný	viac	
na	 technické	 aspekty	 endovenóznej	 liečby	 (garant	 bloku	 Dr.Šumaj,	 pozve	 1	
zahraničného	hosťa);	druhý	blok	základnejší,	orientovaný	na	otázky	v	zmysle	vybavenia	
pre	spustenie	programu,	kto,	komplikácie	–	garant	Dr.Širila)	

- „Preventívny	 blok“,	 garant	 Dr.Dostálová,	 navrhla	 blok	 zameraný	 na	 rehabilitáciu,	
pohyb	v	prim.	a	sekundárnej	prevencii	–	potreba	presnejšieho	zadefinovania	obsahu,	
ale		všeobecne	súhlas	

- navrhnuté	na	podnet	Dr.	Kopalovej	zaradenie	bloku	AV	malformácii,	so	snahou	pozvať	
prof.Kochera	ako	zahraničného	hosťa	z	ČR	

- právnicko-ekonomický	blok	–	zváži	sa	možnosť	bloku	zameraného	na	zdrav.poisťovne	
vo	vzťahu	k	ambulanciám	a	vo	vzťahu	k	nemocniciam	

- Diskusia	o	sympóziách	podporovaných	z	grantov		
- Workshopy:		kompresná	liečba	(garant	Dr.Džupina),	USG	dialyzačných	AV	fistúl	(garant	

Dr.Širila,	prizve	Dr.Necpala)	
- Slovenská	 spoločnosť	 pre	 cievnu	 chirurgiu	 dostane	 priestor	 v	 jednotlivých	 blokoch	

podľa	potrieb	programu,	podobne	ako	SAS	na	kongrese	SSCCH	
- Sprievodný	program:	Hudobný	hosť	–	Dr.Vacula	navrhol	Kamila	Mikulčíka	–	upresní	sa.	

„Beh	za	zdravé	nohy“	–	agentúra	SysCom	preverí	možnosti	organizácie	behu	
- Ocenenia:	životné	jubileum	doc.Karetová,	Dr.Mistrík	
- Cena	za	najlepšiu	prezentáciu	v	bloku	ml.	angiológov	

K	bodu	programu	č.3:	Príprava	Č-S	angio	sympózia	Lednice	(6/2019)	

- Angažovanie	SAS	predstavil	Dr.	Širila:	SAS	sa	bude	podieľať	na	2	blokoch	–	Chron	ven	
ochorenia	(Dr.Širila),	Vaskul.komplikácie	DM	(Dr.Ambrózy)	

K	bodu	programu	č.4:	riešenie	aktivít	SAS	s	MZ	SR:	

- Štandardné		dg	a	th	postupy:	pokračuje	práca	
- Úprava	 preskripčných	 obmedzení	 –	 statíny	 (hlavná	 úloha	 na	 prípravu	 žiadosti	 Dr.	

Vacula.	Dr.Džupina	sprostredkuje	ďalšiu	potrebnú	kooperáciu)	
- Koncepcia	odboru	angiológia	(Sekcia	zdravia	MZ	SR)	–	materiál	bol	odovzdaný,	čaká	sa	

na	odpoveď	
- Minimálny	 štandard	pre	 špec.	 študijný	program	v	 špec.	odbore	angiológia:	materiál	

odovzdaný,	čaká	sa	na	odpoveď			



- Žiadosť	 o	 rozšírenie	 preskripčného	 obmedzenia	 kódov	 ŠZM	 pre	 angiológiu	 –	 bola	
schválená	v	plnom	rozsahu	od	1.1.2019.		

- Tvorba	nových	a	inovatívnych	postupov	pre	prevenciu	a	ich	zavedenie	do	med.praxe	–	
aktivita	 z	MZ	SR	 (Doc.Šuvada)	–	38	mes.	program	–	vytvorenie	 štand.preventívnych	
postupov	 a	 vzdelávanie	 zdr.pracovníkov.	 Ide	 o	 spoločný	 kardiovaskulárny	 program-	
spolupráca	SAS	a	SKS.	Zo	strany	SAS	návrh	2	tém	–	predbežne	skríning	PAO	DK	(ABI	
index),	skríning	AAA.	

K	bodu	programu	č.5:	Rôzne	

1) Doc.	Maďarič	a	Dr.Širila	informovali	o	potrebe	aktivít	smerujúcich	k	zmene	spôsobu	
preplácania	výkonov	(hospitalizácii)	cievnych	pacientov	podstupujúcich	invazívnu	
liečbu.	 Podľa	 prijatých	 pravidiel	 na	 tento	 rok	 nie	 sú	 zohľadňované	 objektívne	
náklady	 na	 invazívnu	 liečbu	 –	 absencia	 veľkého	 počtu	 ŠZM	 v	 zozname	 tzv.	
„pripočítateľných	 položiek“.	 Dr.	 Širila	 poverený	 vypracovaním	 písomnej	
pripomienky	SAS	SLS.	
Prijaté	 uznesenie:	 Dr.Širila	 vypracuje	 žiadosť	 na	 MZ	 SR	 o	 rozšírenie	 zoznamu	
pripočítateľných	položiek	ŠZM.	Odporúča	 sa	 kooperovať	postup	 s	Rádiologickou	
spoločnosťou.	

2) WEB	stránka	SAS:	členovia	SAS,	ktorí	majú	zaplatené	členské	sa	môžu	zaregistrovať	
(po	schválení	sekretariátom	na	základe	kontroly	zaplatenia	členského	príspevku)	
a	 majú	 tak	 prístup	 k	 zápisniciam	 zo	 zasadnutí	 výboru	 SAS,	 ako	 aj	 k	 návrhu	
„Vnútorného	poriadku	SAS	SLS“	na	pripomienkovanie.		

3) Doc.Maďarič	 otvoril	 tému	 na	 vytvorenie	 pravidiel	 na	 úhradu	 výdavkov	 počas	
kongresu	SAS	pre	čestných	členov	a	pozvaných	hostí	 (domácich	 i	 zahraničných).	
Dr.Mistrík	 odporučil,	 aby	 otázka	 čestných	 členov	 bola	 súčasťou	 „Vnútorného	
poriadku	SAS“.	Dr.Vacula	navrhol	aktuálne	prispôsobovať	hradenie	podľa	aktuálnej	
finančnej	 situácie	 (prednášajúci	 hostia).	 Dr.Špak	 odporučil	 vytvoriť	 konkrétny	
návrh	k	tejto	téme	a	predniesť	na	budúcej	schôdzi	výboru	na	prerokovanie.	

4) Participácia	SAS	na	festivale	Pohoda	v	Trenčíne	–	Dr.Stan.	Dr.Širila	informoval	výbor	
o	bližších	informáciách:	1	hod	rozhovor	s	moderátorom,	následne	praktické	ukážky	
(vyš.	 ABI,	 USG....).	 Predbežne	 je	 táto	 aktivita	 komunikovaná	 s	 organizátormi	
festivalu	Pohoda,	ale	očakáva	sa	finančná	spoluúčasť	SAS	(spolu	10	000	EURO	aj	
s	participáciou	sponzorov).	Vzhľadom	na	relatívne	vysoké	finančné	náklady	pre	SAS	
boli	 námietky	 k	 tejto	 aktivite	 zo	 strany	 viacerých	 členov	 výboru.	 Prebehlo	
hlasovanie	 zúčastnených	 členov	 výboru,	 či	 pokračovať	 v	 rokovaniach	 smerom	
k	možnej	účasti:	2	proti,	4	za	v	zmysle	definitívneho	rozhodnutia	až	podľa	výšky	
finančného	podielu	SAS.	

5) Doc.Maďarič	 prezentoval	 žiadosť	 od	 spoločnosti	 Bayer	 o	 stanovisko	 výboru	 SAS	
k	 voľbe	 komparátora	 pre	 farmakoekonomické	 porovnanie	 režimu	 rivaroxaban	
2,5mg	 2xdenne	 +	 kys.acetylsalicylová	 pre	 pacientov	 so	 sympt.	 ochorením	
periférnych	 artérií.	 Po	 diskusii	 schválené	 stanovisko	 odporúčania	
kys.acetylsalicylovej	ako	relevantného	komparátora	k	posudzovanému	režimu.	

6) Aktívna	účasť	na	23.slov.kongrese	cievnej	chirurgie	4.-6.	apríla	2019.	SSCCH	cestou	
svojho	 vedeckého	 sekretára	 (prim.Mondek)	 oslovila	 podľa	 dohody	 vedeckého	
sekretára	SAS	(dr.Vaculu)	s	požiadavkou	zabezpečenia	4	prezentácií	na	témy	Ak.žil	
trombóza-	 medik	 th,	 EVL	 HVT,	 Akútny	 aortový	 syndróm,	 EVL	 pacientov	



s	 klaudikáciami.	 SAS	 tieto	 témy	 zabezpečí	 a	 recipročne	 požiada	 SSCCH	
o prezentácie	cievnych	chirurgov	na	kongrese	SAS.

7) Doc.Maďarič	informoval,	že	bol	redakciou	časopisu	„Kardiológia	pre	prax“	oslovený
ako	 editor	 s	 cieľom	 zostavenia	 čísla	 venovaného	 endovaskulárnej	 liečbe
v	angiológii.	Prebiehajú	práce	na	zostavení	takéhoto	čísla.

8) Príprava	 školy	mladých	 angiológov	 	 a	 cievnych	 chirurgov	 (prvé	 stretnutie	 22.3.-
23.3.2019),	v	spolupráci	so	spoločnosťou	Bayer	–	edukačný	program	pre	mladých
lekárov,	miesto	konania	Zochova	chata.

9) Dr.Pataky	prezentoval	návrh	od	Dr.Šumaja,	aby	sa	SAS	angažovala	v	medzinárodnej
flebologickej	 spoločnosti	 (Int.Union	 of	 Phlebology)	 a	 stala	 sa	 jej	 členom.	 Bližšie
podmienky	členstva	budú	zaslané	výboru	SAS	a	prerokované	výborom	SAS.

10) Dr.Džupina	–	21.2.2019	sa	zúčastní	rokovania	na	MZ	SR	o	ambulantných	výkonoch.
Na	budúcej	schôdzi	bude	informovať	o	obsahu	a	výsledku	rokovania.

11) Termín	a	miesto	najbližšieho	zasadnutia	výboru	SAS:
Po	diskusii	zvolený	termín	24.5.-25.5..2019,	miesto	–	centrálnejšia	lokalizácia	SR,
agentúra	SysCom	preverí	možnosti.

Doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.,	MPH.	 							MUDr.	I.Vacula,	PhD.	

												prezident	S.A.S.	SLS	 				vedecký	sekretár	S.A.S.	SLS	

MUDr.	A.Džupina,	PhD.	 MUDr.	A.Mistrik	

viceprezident	S.A.S.	SLS	 predseda	dozornej	rady	S.A.S.	SLS	

V	Bratislave	13.2..2019	 	Zapísal:	MUDr.	Ľubomír	Fľak,	PhD	


